
با حضور دکتر طهرانچی

داشبوردمدیریتیهوشمنددادههای
دانشگاهآزاداسلامیرونماییشد

ایمان عطارزاده، مجری طرح توســـعه شبکه علمی هوشمند دانشگاه 

آزاد اســـلامی در گفت وگو با روابط عمومی دانشـــگاه آزاد اسلامی، با 

اشـــاره به جلسه شورای دانشـــگاه آزاد که عصر روز پنجشنبه به صورت 

ویدئوکنفرانس با حضور دکتر محمدمهدی طهرانچی رئیس دانشـــگاه 

آزاد اســـلامی برگزار شـــد، گفت: »در این جلســـه که با حضور مجازی 

روسای استان های دانشگاه آزاد اسلامی از طریق ویدئوکنفرانس برگزار 

شـــد، طرح نظام یکپارچه داده در دانشـــگاه آزاد اسلامی مورد بحث و 

بررســـی قرار گرفت و داشـــبورد مدیریتی هوشمند داده های دانشگاه 

آزاد اسلامی رونمایی شد.«

وی با اشاره به اهمیت یکپارچه سازی داده ها در دانشگاه آزاد اسلامی 

اظهار داشـــت: »با توجه به ســـاختار شـــبکه ای این دانشگاه و وجود 

سامانه های مختلف در واحدها، دکتر طهرانچی بر نظام مندی این شبکه 

و استفاده اثربخش از داده ها تاکید دارد. در این راستا، عملیاتی کردن 

طرح نظام یکپارچه داده در دستورکار قرار گرفت.«

عطارزاده ادامه داد: »یکی از مشـــکلات سازمان مرکزی دانشگاه آزاد 

اســـلامی به عنوان ستاد، این بود که هرکدام از واحدها دارای کدینگ 

مســـتقل بودند و این کار تجمیع کدها، ارزیابی و برنامه ریزی کارها را 

در دانشگاه دشوار می کرد به طوری که حتی کدهای درسی ارائه شده 

در واحدها با یکدیگر متفاوت بود و این امر در دسترس بودن اطلاعات 

یکپارچه و دقیق از واحدها را دچار مشکل می کرد.« مجری طرح توسعه 

شبکه علمی هوشمند دانشـــگاه آزاد اسلامی خاطرنشان کرد: »برای 

ساماندهی و بهبود این وضعیت، نیاز بود که مدل اطلاعات پایه شامل 

سرفصل های دروس، رشته های تحصیلی، وضعیت اعضای هیات علمی 

و... را به صورت منســـجم طراحی کنیم که خوشبختانه در مدت زمانی 

کوتاه این امر میسر شد. با اجرایی شدن این طرح، دیگر سرفصل دروس 

ارائه شـــده توسط واحدها با کد و عنوان مشخص و ثابت، ارائه شده که 

می توان برای فعالیت های مختلفی ازجمله طرح تعاون استانی از این 

داده ها استفاده کرد.«

وی افزود: »طرح نظام یکپارچه داده در دانشگاه آزاد اسلامی با همکاری 

مرکز سنجش و پذیرش و مرکز فناوری اطلاعات و شبکه علمی دانشگاه 

آزاد اسلامی درحال اجراست و تاکنون یک غربالگری منسجم از تمامی 

واحدهای دانشگاهی انجام شده تا با هماهنگ سازی کدها و عناوین 

دروس با سرفصل های وزارت علوم، دیتای منسجمی از تمامی واحدها 

داشته باشیم.« عطارزاده با بیان اینکه در فاز دوم این طرح، از اطلاعات 

تولیدشـــده یک داشبورد مدیریتی هوشمند طراحی شده بود که امروز 

توسط دکتر طهرانچی رونمایی شد، گفت: »داشبورد مدیریتی هوشمند 

داده های دانشگاه آزاد اسلامی آمار دقیقی از تعداد اعضای هیات علمی، 

دانشـــجویان، سرفصل های دروس، نسبت استاد به دانشجو، وضعیت 

مقاطع تحصیلی و تعداد اســـاتید فعال در هر مقطع، تفکیک اعضای 

هیات علمی براســـاس مرتبه علمی آنها و... ارائه می دهد.« وی ادامه 

داد: »وضعیت رشته های تحصیلی در این داشبورد مدیریتی، در قالب 

7 گروه اصلی فنی و مهندســـی، علوم انســـانی، علوم پزشـــکی و... و 

همچنین 63 گروه فرعی طراحی شـــده که ذیل آنها رشته های مختلف 

تحصیلـــی قرار می گیرد. به این ترتیب یک داده سلســـله مراتبی ایجاد 

می شـــود که ستاد و روسای اســـتان ها می توانند براساس آن ارزیابی 

و برنامه ریزی داشـــته باشـــند.« وی افزود: »در فـــاز بعدی این طرح، 

موضوعات شهریه ای ساماندهی خواهد شد و بسته کاملی از اطلاعات 

دانشـــگاه آزاد اسلامی دراختیار مدیران قرار می گیرد و می توان از آنها 

برای گسترش رشـــته ها، طرح تعاون اعضای هیات علمی، جابه جایی 

رشته ها در استان ها، طرح تعاون برگزاری امتحانات و... استفاده کرد.« 

مجری طرح توسعه شبکه علمی هوشمند دانشگاه آزاد اسلامی در پایان 

خاطرنشان کرد: »پنل هایی از اطلاعات پایه آماده شده است که هفته 

آینده دراختیار واحدهای دانشـــگاهی قرار می گیرد تا آمار، اطلاعات و 

نظرات و پیشنهادهای خود را در قالب این پنل ها اعلام کنند.«

سرپرستادارهکلفرهنگی-اجتماعی
دانشگاهآزاداسلامیمنصوبشد

فرزاد جهان بین، معاون فرهنگی و دانشـــجویی دانشگاه آزاد اسلامی 

بـــا صدور حکمی، ســـیدکاظم یکانی را به عنوان سرپرســـت اداره کل 

فرهنگی-اجتماعی دانشگاه آزاد اسلامی منصوب کرد. در بخشی از متن 

این حکم آمده است: »هدف غایی انقلاب اسلامی، تحقق تمدن نوین 

اسلامی است. تحقق این تمدن، به فرموده رهبر حکیم انقلاب اسلامی، 

نیازمند دو عنصر نیروی انسانی و نظریه پردازی است. جایگاه این دو در 

نهاد دانشگاه است و از رهگذر »دانشگاه تمدن ساز« محقق می گردد. 

نیروی انســـانی دارای تربیت عقلانی، افق آرمانی بلند، دارای کرامت، 

چارچوب مند، با اعتمادبه نفس، خلاق، عفیف و دارای بینش تمدنی که 

نقش اصلی را در نظریه پردازی و تولید علم ایفا می نماید. از جنابعالی 

و همکاران تـــان انتظار می رود با همت و عزم جهادی و نگاه عالمانه و با 

جلب همکاری و مشارکت بخش های مختلف بالاخص نهاد نمایندگی 

مقام معظم رهبری در دانشـــگاه، زمینه و محیط فرهنگی تربیت چنین 

نیروی انسانی را فراهم آورید. بلاشک لازمه موفقیت در این کار، محور 

قراردادن اعضای هیات علمی به همراه تقویت نقش مدیران واحدهای 

دانشگاهی و تمهید نقش آفرینی تشکل ها و فعالان دانشجویی است.«

آغازثبتناموانتخابرشتهپذیرش
براساسسوابقتحصیلیاز5مرداد

ثبت نام و انتخاب رشـــته پذیرش دانشـــجو صرفاً براســـاس ســـوابق 

تحصیلـــی در مقاطع کاردانی وکارشناســـی پیوســـته و ناپیوســـته 

دانشـــگاه آزاد اسلامی _ مهرماه 99 از 5 مردادماه آغاز می شود. روابط 

عمومی دانشـــگاه آزاد اســـلامی در اطلاعیه ای اعلام کرد:» با توجه به 

مصوبه جلســـه مورخ 99/4/24 شورای سنجش و پذیرش در خصوص 

زمان بندی جدیـــد ثبت نام و اعلام نتایج رشـــته/محل های با پذیرش 

صرفا بر اساس سوابق تحصیلی، ثبت نام و انتخاب رشته برای آن دسته 

از رشـــته های تحصیلی دانشـــگاه آزاد اســـلامی در مقاطع کاردانی و 

کارشناسی پیوسته و ناپیوســـته که پذیرش آنها صرفاً براساس سوابق 

تحصیلی اســـت از روز یکشـــنبه مورخ 99/5/5 آغاز می شود و تا پایان 

روز یکشنبه مورخ 99/6/2 ادامه خواهد داشت. داوطلبان می توانند از 

www.azmoon. روز یکشنبه 5 مردادماه به سامانه این مرکز به نشانی

org مراجعه کنند.«

  چه خبر از دانشگاه

ایـــن روزها شـــاهد برخی شـــایعه پراکنی ها و همچنین 

دروغ هایی بعضا عجیب هســـتیم، دروغ هایی که بعد از 

طرح موضوع اعتراض یکی از نشـــریات دانشگاه شریف 

نسبت به حکم صادرشده ازسوی شورای فرهنگی در صحن 

شورای مرکزی ناظر بر نشریات وزارت علوم ایجاد شد.  اما 

قبل از آن که به چرایی شایعه پراکنی ها و نسبت های دروغ 

به دو عضو شـــورا بپردازم، مطالبی برای درک بهتر فضا و 

اینکه چرا عده ای باید از محکومیت یک نشریه دانشجویی 

خوشحال شوند و آن را دستمایه ای برای عقده گشایی و 

حرکت های ساختارشکنانه قرار دهند، خواهم گفت.  سال 

1397 و قبل از انتخابات شورای مرکزی ناظر بر نشریات 

وزارت علوم دو عضو سابق شـــورای مرکزی در همراهی 

بـــا وزارت علوم انتخابات 26 کمیته ناظر بر نشـــریات را 

ابطال و عملا حق مدیران مسئول نشریات دانشگاهی را 

پایمال کردند، حتی اگر آن دانشگاه ها تخلفی هم مرتکب 

شده باشـــند آن دو عضو می توانستند با آگاهی مدیران 

مســـئول و با نظارت صحیح که از وظایف اولیه اعضاست  

از حق کشـــی جلوگیری کنند امـــا نه تنها به احقاق حق 

دانشجویان کمکی نکردند بلکه با همراهی کردن وزارت 

علوم و ســـکوت باعث ضایع شدن حقوق آنان شدند.  در 

همان زمان وقتی مدیران مسئول از آنها که باعث ابطال 

انتخابات 26 دانشـــگاه شـــده بودند دعوت شدن برای 

گفت وگو و مناظره و برای شفاف شدن فضا را هرگز قبول 

نکردند.  سال 1398 و در جریان انتخابات شورای مرکزی 

ناظر بر نشریات وزارت علوم زمانی که انتخابات به دور دوم 

کشیده شد همان ها که روزی با بی عدالتی حق مدیران 

مســـئول 26 نشریه دانشگاه کشور را پایمال کردند، این 

بـــار صرفا برای اینکه بتوانند یکی از کرســـی های دارای 

حق رأی شـــورای مرکزی ناظر بر نشریات وزارت علوم را 

غصب کنند حاضر شدند تا با تقلبی فاحش این بار قانون 

را زیر پا بگذارند)همان قانونی که روزی نماینده  شان در 

دیدار با مقام معظم رهبری به آن اشاره کرده بود و راه حل 

را بازگشت به قانون می دانست( و بار دیگر حق بسیاری 

از دانشجویان را ضایع کنند. 

آن زمان هم از آنها دعوت کردیم تا در گفت وگو و مناظره 

شرکت کنند تا با ارائه مستندات در فضایی شفاف همه چیز 

برای ذی نفعان نشریات مشخص شود، اما هرگز تن به این 

گفت وگو ندادند و زمانی که به واسطه ارائه مستندات فضا 

شـــفاف تر شـــد، با دروغگویی و فرار از مسئولیت پذیری 

و استعفایی که بیشـــتر جنبه زدن زیرمیز بازی داشت تا 

چیـــز دیگر، با توهین به کلیت مدیران مســـئول فارغ از 

جناح بندی های موجود و این بـــار همراهی وزارت علوم 

نفر چهارم انتخابات مدیران مسئول نشریات دانشجویی 

جایگزین عضو علی البدل شـــورا شد که کاملا برخلاف 

دستورالعمل و شیوه نامه های موجود بود.

این دو نکته اشاره شـــده مشـــتی است نشـــانه خروار از 

قانون شـــکنی ها و بی عدالتی های مرسوم آنان که خود 

را پدرخوانده و صاحب نشـــریات دانشجویی می دانند  و 

در این سال ها همواره با وزارت علوم همراهی داشته اند. 

سوالاتی به ذهن نگارنده می رسد، آنان که برای محکومیت 

موقت یک نشـــریه _که شورای فرهنگی دانشگاه شریف 

که از قضا نماینده انجمن اســـلامی شـــریف هم در آن 

حضور داشـــته اســـت و در آنجا نیز محکوم شده است، 

نه اعضای دانشجویی شـــورای مرکزی این چنین جیغ 

بنفش می کشند_  چرا آن زمان که انتخابات کمیته های 

ناظر برنشـــریات 26 دانشگاه با همراهی اعضای اصلی 

دانشجویی و وزارت علوم ابطال شد واکنشی نشان ندادند 

و سکوت کردند؟ آن زمان که خود و دوستان شان با تقلبی 

آشـــکارا ســـعی در بی قانونی کردن و حق کشی و بازی 

با آرای مدیران مســـئول را داشـــتند زبان در کام گرفته و 

حتی به اندازه یک خط نســـبت به این موضوع اعتراض 

نکردند؟ آن زمان که نشریه صبح دانشگاه علامه به واسطه 

همراهی شورای مرکزی و ریاست دانشگاه علامه راهروهای 

دادسراها را طی می کرد دقیقا مشغول کدام کار بودند که 

صدایشـــان برای ذبح آزادی بیان به گوش نرسید و هیچ 

واکنشی نسبت به این مورد نشان ندادند؟

و سوال آخر، چرا هربار که درخواست به مناظره از سوی ما 

ارائه می شد با فرار رو به جلو حاضر به مناظره نمی شدند، 

مگر نه اینکه اگر حق با آنها بود یا ادعاهای ما بی اســـاس 

بود باید برای رسوایی ما نه تنها آنها ما را دعوت به مناظره 

می کردند بلکه با کمال میل دعوت ما را قبول می کردند؟

اما واقعیـــت این روزها که یا از روی بی اطلاعی یا از روی 

عمد دستمایه برخی دروغ ها، توهین ها و تهمت ها شده 

است، چیست؟

به دلیل شـــیوع ویروس کرونا انتخابات کمیته های ناظر 

برنشریات دانشـــگاه ها به تعویق افتاد، در اولین جلسه 

شـــورای مرکزی در سال 1399 نسبت به تعیین تکلیف 

کمیته های ناظر دانشـــگاه اقدام شـــد و به دانشگاه ها 

ابلاغ شد تا اطلاع ثانوی و برگزاری انتخابات کمیته ناظر 

دانشگاه ها همان کمیته های قبلی صالح است. 

در همین زمان موضوع یکی از نشریات دانشگاه شریف 

در کمیته ناظر دانشـــگاه شریف مطرح شد اما از آنجا که 

زمـــان قانونی کمیته ناظر به پایان رســـیده بود ، کمیته 

صالح به رســـیدگی نبوده و این شورای فرهنگی بوده که 

مرجع رسیدگی به شمار می رفته است.  پس از محکومیت 

نشریه در شورای فرهنگی، مسئولان نشریه اعتراض خود 

را به شـــورای مرکزی ارائه کردند که به دلیل اشـــکالات 

شـــکلی و همچنین مرتبط نبودن مستندات ارائه شده با 

نظر شـــورا شکایت وارد دانسته نشد و مصوب شد تا طی 

نامه ای شفاف به دانشـــگاه شریف و به مسئولان نشریه 

موارد مطرح شده در جلسه اطلاع داده شود.  ماجرا جایی 

جالب تر می شود که در جلسه بعد شورا که به دلیل بیماری 

کرونا به صورت صوتی برگزار شد و با توجه به اینکه دستور 

جلسه رسیدگی به اعتراض یکی از نشریات دانشجویی و 

بررسی انتخابات کمیته ناظر دانشگاه تهران بود، موضوع 

نشریه فروغ توسط عضو علی البدل شورا که در جلسه قبل 

غایب بود مطرح شد و مسئولان وزارتخانه هم در همراهی 

با وی بیش از 3 ساعت از تایم شورا را به موضوعی خارج 

از دستور اختصاص دادند. این درحالی بود که در جلسه 

قبل هم بیش از 3 ســـاعت صرفا راجع  به نشـــریه مذکور 

صحبت شـــده بود و با موافقت آقایان غفاری و عسکری 

به جمع بندی رســـیده بودیم.  اما در جلسه صوتی که به 

آن اشاره شـــده به یک باره با ورود نماینده غروب آزادی و 

همراهی وزارت علوم صحبت از این شد که توپ در زمین 

وزارت علوم قرار نگیرد و نوع جوابیه ما به اعتراض به گونه ای 

باشد که امکان اعتراض مجدد برای مدیران مسئول نشریه 

فروغ انجمن اسلامی دانشگاه شریف وجود نداشته باشد 

که با مخالفت بنده و آقای محمدی مواجه شد.  این طریقه 

مواجهـــه محافظه کارانه وزارت علـــوم در چنین مواردی 

مسبوق به سابقه بوده است و در صورت نیاز موارد دیگری 

ارائه شـــده اســـت چراکه عدالت مبتنی بر قانون و حفظ 

عدالت مهم ترین اولویت ما طی سال گذشته بوده است.

در همین مورد هم باز این ما بودیم که با دعوت از مسئولان 

و ذی نفعان انجمن اســـلامی دانشگاه شریف و مدیران 

مســـئول نشریه درخواســـت کردیم تا در فضایی شفاف 

اتفاقات و مســـائل مربوط به این نشـــریه را بررسی کنیم 

اما همچون دفعات قبـــل این دعوت را قبول نکردند و با 

سوءاســـتفاده از احساسات دانشـــجویان به دروغ های 

خود ادامه دادند. 

به عنوان ســـخن پایانی باید بگویم ما با جماعتی روبه رو 

هستیم که از محکومیت یک نشریه و ایجاد مشکل برای 

آن بیشـــتر اســـتقبال می کنند تا اینکه بخواهند به رفع 

مشکل کمک کنند. 

همان هـــا که از فروغ هـــا علیه دیگر فروغ ها اســـتفاده 

می کنند، اما ما ایستاده ایم بر همان عهدی که بستیم. 

  حرف آزاد دانشجو
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در گفت وگوی دکتر ولایتی
 با KHAMENEI.IR مطرح شد

یادآوریانتقام
شهادتحاجقاسم
استراتژیکبود
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اقتدارصنعتواکسنسازیدرگروتکمیل»شهرواکسن«
با وجود اهمیت تجمیع شرکت های واکسن سازی در یک شهرک، استانداری قم زیرساخت های لازم را برای راه اندازی  شهر واکسن  ایجاد نکرده است
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 علوم پزشکی های دانشگاه آزادی برای مقابله با کرونا چه کرده اند؟

از حضور امدادی
  تا تحقیق روی داروها

بازخوانیماجرایمحکومیتنشریهفروغ
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میلاد مفاخری
عضو شورای مرکزی ناظر بر نشریات وزارت علوم


